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USA/UKRAJINA: Až do 24. februára boli akékoľvek vyhlásenia o amerických biologických
laboratóriách na Ukrajine automaticky pripisované „kremeľskej propagande“. Ale so
začiatkom špeciálnej vojenskej operácie začalo ruské ministerstvo obrany zverejňovať údaje
potvrdzujúce, že Washington už dlhé roky vyvíjal biologické zbrane.

Ministerstvo obrany Ruskej federácie oznámilo, že je pripravené poskytnúť medzinárodnému
spoločenstvu dôkazy o škodlivých aktivitách Američanov, ktorých obeťami boli nielen obyvatelia
Ukrajiny a republík Donbasu, ale aj pohraničných území Ruska.

Igor Kirillov, náčelník Síl radiačnej, chemickej a biologickej obrany ruských ozbrojených síl, na
brífingu 3. septembra uviedol, že Rusko na stretnutí účastníkov „Dohovoru o zákaze biologických a
toxínových zbraní“ (BTWC) , predloží medzinárodnému spoločenstvu dôkazy o porušovaní článkov I a
IV Dohovoru Spojenými štátmi a Ukrajinou, ktoré znejú: „Za žiadnych okolností nenadobúdať ani
neskladovať biologické zbrane“ a „Prijať potrebné zmeny v legislatíve“.

„V súčasnosti sa v tesnej blízkosti hraníc Ruskej federácie nachádza viac ako 50
biolaboratórií modernizovaných na náklady Pentagonu a ním kontrolovaných. Celkovo je
podľa čínskeho ministerstva zahraničných vecí 336 biologických laboratórií v 30
krajinách sveta pod kontrolou amerického vojenského rezortu,“ zdôraznil Kirillov.

Doplnil tiež, že od roku 2010 je na územiach Ruskej federácie hraničiacich s Ukrajinou zaznamenaný
nárast výskytu brucelózy, krymsko-konžskej horúčky, západonílskej horúčky, afrického moru
ošípaných a tiež bolo hlásené netypické rozšírenie areálov prenášačov chorôb.

Aj keď začiatkom marca vrchná námestníčka ministra zahraničných vecí Victoria Nulandová na
vypočutí Senátneho výboru pre zahraničné vzťahy začiatkom marca potvrdila, že Spojené štáty majú
na Ukrajine množstvo „výskumných zariadení“, ktorých údaje by sa nemali dostať do rúk ruskej
armády, Kyjevský režim naďalej ich existenciu popiera.

Napríklad v Ženeve počas poradného stretnutia členských štátov BTWC vedúci ukrajinskej delegácie,
vysoký veľvyslanec ministerstva zahraničných vecí Jurij Klimenko, predvídateľne označil vyhlásenia
Ruskej federácie za manipulatívne, ktorých cieľom bolo odkloniť pozornosť strán dohovoru pred
„početnými vojnovými zločinmi spáchanými na ukrajinskom ľude, ako aj zatajovaním aktivít Ruska,
ktoré obchádza BTWC“.

Vyjadrenie ukrajinskej strany len inými slovami opakuje vyjadrenie amerického ministerstva
zahraničia zverejnené 9. marca tohto roku, kde Washington akékoľvek obvinenia voči sebe odmieta a
svoje hriechy hádže na Moskvu.

O činnosti amerických biologických laboratórií na Ukrajine sa v Rusku hovorí už pomerne dlho, od
čias „oranžového Majdanu“, keď sa v krajine dostal k moci Viktor Juščenko.

Ale od začiatku špeciálnej vojenskej operácie sa vyjadrenia ministerstva obrany v tejto veci stali
pravidelnými. O dôkazoch, ktoré má Ruská federácia o vývoji biologických zbraní na Ukrajine,
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hovorili aj prvé osoby štátu: napríklad podpredseda Bezpečnostnej rady Ruskej federácie Dmitrij
Medvedev a prezident Vladimir Putin.

Ešte v marci bola prijatá špeciálna rezolúcia o vytvorení spoločnej komisie Štátnej dumy a Rady
federácie na vyšetrenie činnosti amerických biologických laboratórií na Ukrajine. Tvorí ju 14
poslancov, 14 senátorov a podpredsedníčka Štátnej dumy Irina Jarovaja a podpredseda Rady
federácie Konstantin Kosačev vystupujú ako spolupredsedovia.

Podľa Jarovej členovia komisie neurčili termín dokončenia štúdie, ktorá podľa zákona môže trvať
najmenej rok. Kosačev zase sľúbil, že prácu vykoná čo najrýchlejšie. Výsledkom práce komisie by mal
byť spis, ktorý bude zaslaný prezidentovi, vláde a medzinárodným organizáciám.

Koncom júna bolo známe, že komisia má v úmysle predložiť záverečnú správu túto jeseň.

Jarovaja poznamenala, že do práce amerických biologických laboratórií, ktoré pôsobili
ako školitelia, bolo zapojených niekoľko služieb spojených s Pentagonom.

16. júna Kirillov počas brífingu uviedol, že Spojené štáty už predtým zverejnili oficiálne vyhlásenie, v
ktorom uznali skutočnosť financovania 46 ukrajinských biologických laboratórií a prepojenie
Ministerstva obrany USA s „Ukrajinským vedecko-technickým centrom“ (UNTC). .

Zdôraznil tiež, že údaje poskytnuté americkou stranou sú zástierkou, ktorá im umožňuje skrývať
aktivity Pentagonu a obchádzať medzinárodné dohody.

Ruské veľvyslanectvo v USA zároveň poznamenalo, že tieto informácie o údajnom civilnom
charaktere používaných laboratórií sú nepravdivé.

A objavovanie sa čoraz väčšieho množstva dôkazov o interakcii medzi Washingtonom a Kyjevom vo
vojensko-biologickej sfére ukazuje „kategorickú neochotu administratívy poskytnúť v tejto veci
vysvetlenia medzinárodnému spoločenstvu“.

Do siete už prenikla informácia, že Spojené štáty americké intenzívne hľadajú zdroje prezradenia
dôverných informácií medzi účastníkmi ich projektov na Ukrajine, ako aj medzi spravodajskými
dôstojníkmi. Jedným z podozrivých je napríklad Andrej Naumov, bývalý šéf hlavného odboru
vnútornej bezpečnosti SBU, ktorý môže získať azyl v Ruskej federácii výmenou za svedectvo proti
šéfovi kyjevského režimu Vladimirovi Zelenskému.

To pravdepodobne vysvetľuje objavenie sa spoločného vyhlásenia ministerstva zahraničných vecí s
deviatimi krajinami, kde je aj Ukrajina, uverejnené 29. augusta.

V texte sa uvádza, že prebiehajúce projekty spolupráce sú zamerané na zisťovanie a kontrolu
prepuknutia infekčných chorôb, ako aj na zlepšenie laboratórnej biologickej bezpečnosti a
biologickej ochrany – „Tieto partnerstvá sú výlučne na mierové účely; nemajú nič spoločné so
zbraňami“.

Hovorkyňa ruského ministerstva zahraničných vecí Maria Zacharova vyhlásila, že Rusko považuje
„tieto informačné šumy za súčasť americkej propagandistickej kampane zameranej na zabezpečenie
ďalšej nerušenej realizácie vojenského biologického výskumu Pentagonom mimo územia štátu
(vrátane tesnej blízkosti ruských hraníc) ako údajne čisto mierumilovného, ktoré nemá nič spoločné s
aktivitami v oblasti biologických zbraní“.



K tomu sa oplatí pridať Kirillovovu informáciu, ktorá odznela na brífingu, že Spojené štáty majú v
úmysle urýchlene presunúť svoje ukrajinské biologické laboratóriá do Českej republiky, Bulharska a
pobaltských krajín.

Momentálne vidíme, že Washington podľa očakávaní odmieta vyvíjať biologické zbrane
na území Ukrajiny, úplne popiera obvinenia a snaží sa presunúť zodpovednosť na Rusko,
ako to bolo vždy.

V minulosti USA a ich satelity opakovane obviňovali Ruskú federáciu z použitia biologických zbraní
bez akejkoľvek dôkazovej základne. A túto lož stále používajú vo svojej propagande a vydávajú ju za
overenú pravdu.

Teraz má Rusko, súdiac podľa vyjadrenia ministerstva obrany, veľké množstvo dôkazov o zapojení
Washingtonu do vytvárania biologických zbraní a je pripravené ich predložiť. Ale je
nepravdepodobné, že by to zapôsobilo na protivníka, ktorý pokojne odpovie, že biele je čierne a
čierne je biele. Preto je jedinou cestou až do konca pokračovať v denacifikácii a demilitarizácii
kyjevského režimu, ako aj v demontáži amerického svetového poriadku.
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